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                                                          P R O T O K Ó Ł  nr XLV/22 

sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu  27 września 2022r. 

 

Sesja Rady Miejskiej Wąsosza odbyła się w Urzędzie Miejskim Wąsosza . Rozpoczęła się o godz. 10. 00 

i trwała do godz. 12.27 

Nieobecni : 

1. Andrzej Rapior, 

2. Dariusz Ptak, 

                                                                 Lista obecności radnych to zał. nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

1. Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza, 

2. Marcin Koziński- sekretarz Gminy,  

3. Jadwiga Rodzewicz -skarbnik Gminy, 

4. Iwona Nowacka – przedstawicielka  Wielkopolskiej Akademii Nauki i Rozwoju  

                                                Lista obecności  gości stanowi - zał. 2. 

 

5. Sołtysi wsi. 

                                                        Lista obecności sołtysów stanowi - zał. 3. 

W sesji uczestniczyło 40 osób. 

 

1. Otwarcie sesji. 

Słowami "Otwieram XLV sesję Rady Miejskiej Wąsosza" Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady 

rozpoczął obrady. Następnie  poprosił radnych o zalogowanie się na terminalach celem 

potwierdzenia listy obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził , że na sesji obecnych jest 13 
radnych, co stanowi kworum, a zatem Rada może podejmować uchwały.  

Pan Przewodniczący obrad powitał Pana Pawła Niedźwiedzia burmistrza Wąsosza, Panią Jadwigę 

Rodzewicz skarbnika gminy, Pana Marcina Kozińskiego sekretarza gminy, kierowników referatów 

Urzędu Miejskiego, panią Irenę Wachowiak radcę prawnego Urzędu.  Po raz pierwszy powitał pana 

Ireneusza Wdowiaka prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wąsoszu Spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 

W związku z tym, że  Radny Szyjka Robert złożył wniosek w sprawie wykreślenia z  proponowanego 

porządku obrad sesji  punktu 7 "Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego działek w Baranowicach i 
Czeladzi Wielkiej. 

Przewodniczący prosił radnego o uzasadnienie tego wniosku.  

Radny Szyjka Robert -Panie przewodniczący z uwagi na fakt, że była tylko jedna rozmowa z panem 

prezesem, który się spotkał tutaj z nami w Urzędzie gminy. Uważam, że jeszcze należy przeprowadzić 

więcej konsultacji dotyczących samego wyrobiska. Uważam, że jeszcze po prostu powinniśmy 
przedyskutować ten temat. 
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Wobec powyższego pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego  o 

wykreślenie punktu 7 "Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego działek w Baranowicach i Czeladzi 
Wielkiej.” 

                                                             Protokół z głosowania wniosku radnego Szyjki to zał. nr 4 

Wniosek radnego Szybki został przyjęty 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., 

Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 "przeciw", 0 „wstrzymujących się” Wobec tego punkt 7 z 
proponowanego porządku obrad został wykreślony. 

 

Ponadto pan Burmistrz wystąpił wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu 

"Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie 
gminy Wąsosz". Przewodniczący zaproponował, aby był to pkt 6 porządku obrad. 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad tym wnioskiem.  

                                                            Protokół z głosowania wniosku Burmistrza to zał. nr 5 

Przewodniczący obrad stwierdził, że wniosek został przyjęty 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski 

T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 "przeciw" 0 "wstrzymujących się". 

Również pan Burmistrz wystąpił wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku  obrad punktu 

"Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/ 263/10 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 

czerwca 2010 roku w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Publicznej Szkole Podstawowej w 

Czarnoborsku. Przewodniczący zaproponował, aby ten punkt był punktem 8 porządku obrad.  

Następnie przystąpiono do głosowania. 

                                                            Protokół z głosowana II wniosku burmistrza to zał. nr 6 

Przewodniczący obrad ogłosił, że wniosek został przyjęty 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski 
T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) ,0 "przeciw", 0 "wstrzymujących się" 

 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący stwierdził , że proponowany porządek obrad sesji został radnym  przesłany dlatego 
zapytał czy radni mają inne propozycje? Radni nie zgłosili żadnych propozycji zmian.  

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad z wprowadzonymi 

zmianami. 

                                                            Protokół z głosowania to zł. nr 7 

Przewodniczący stwierdził, że porządek został przyjęty 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski 
T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.),,0"przeciw",0 "wstrzymujących się"  

Porządek obrad XLV sesji : 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji RM Wąsosza. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

terenie gminy Wąsosz 
7. Informacja  z wykonania budżetu gminy Wąsosz za I półrocze 2022r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLII/ 263/10 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 
czerwca 2010 roku w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Publicznej Szkole 
Podstawowej w Czarnoborsku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia stawek podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kamień Górowski.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzeniu Młodzieżowej Rady Gminy.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Placówek 

Kultury w Wąsoszu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Wąsoszu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na 
lata 2022-2032. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 
17. Informacje Przewodniczącego Rady. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zamknięcie sesji.   
                                                                                                           Załącznik nr 8 

3. Przyjęcie protokołu XLIV Sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 Protokół XLIV Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 29 lipca 2022 roku był wyłożony do 

wglądu przed tą sesją. Do tego protokół radni nie wnieśli uwag, Wobec tego Przewodniczący obrad 
poddał pod głosowanie  Rady przyjęcie protokołu XLIV Sesji  Rady Miejskiej.  

                                                                                           Protokół z głosowania to zł. nr 9 

 Przewodniczący Rady stwierdził ,że protokół XLIV/22  Sesji został przyjęty 13 głosami "za"( 

Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., 

Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 "przeciw" ,0 
"wstrzymujących się"  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący odczytał odpowiedź na interpelacje:" Pan  Tomasz, Skibniewski radny Rady 

Miejskiej Wąsosza W odpowiedzi na pana interpelację z dnia 29 lipca 2022 rok sprawi 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego i stanu hydrantów oraz urządzeń gaśniczych na terenie miasta i 

gminy Wąsosz informuję, że urządzenia przeciwpożarowe będące w gestii gminy Wąsosz są 

konserwowane i oddane do przeglądu technicznego zgodnie z potrzebami z  zaleceniami producenta 

na bieżąco. Jednocześnie informuję, że treść interpelacji przekazano do Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Wąsoszu, które jest właściwie w naszej gminie, odnośnie utrzymania 
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hydrantów i zobowiązano wyżej wymienione przedsiębiorstwo do przedłożenia sprawozdania w 

przedmiotowej sprawie do dnia 31.08 2022 roku. Z poważaniem burmistrz Wąsosza."  

Urząd Miejski Wąsosza do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wąsosz W związku z 

wpłynięciem interpelacji z dnia 29 .07.2022 rok w sprawie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i 

stanu hydrantów oraz urządzeń gaśniczych na terenie  miasta i gminy Wąsosz proszę o 

przeprowadzenie kontroli konserwacji oraz napraw hydrantów będących w naszej dyspozycji. Proszę 

o złożenie na moje ręce sprawozdania w przedmiotowej sprawie do dnia 31.08.2022r. Z poważaniem 
burmistrz Wąsosza. 

Następnie Przewodniczący odczytał pismo Władysława Biernackiego „Radny Rady Miejskiej Wąsosza. 

Proszę o zabezpieczenie w budżecie gminy na rok 2023 pieniędzy na zmontowanie  lampy ulicznej 

oraz na wybudowanie sieci kanalizacyjnej na ulicy Lawendowej w Wąsoszu.  Budowa sieci 

kanalizacyjnej na ulicy Lawendowej przez Gminę wynika z planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu działki nr 309 w Wąsoszu podjętego uchwały Rady Miejskiej Wąsosza  Nr XXX/ 191/09 z dnia 
26 maja 2009 roku.” 

Odpowiedź będzie pisemna w ciągu 14 dni. 

5.Informacja o działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz Wąsosza przedstawił informację  z pracy w okresie międzysesyjnym. Cyt."  Wydałem 29 

zarządzeń. 4 sierpnia zarządzenie w sprawie ogłoszenia konkursu na najpiękniejszy wieniec 

dożynkowy podczas dożynek gminnych, które miały miejsce 28 sierpnia w Sułowie Wielkim. Do 

informacji wygrał wieniec Sołectwa wsi Wiklina. Serdecznie gratuluję Pani Sołtys, wszystkim bardzo 

dziękuję za wieńce na dożynkach. Wszystkie były piękne i wszystkie też zostały w jakiejś sposób 

nagrodzone. 10 sierpnia 2 zarządzenia w sprawie nabycia na rzecz gminy Wąsosz nieruchomości od 

osób fizycznych. O tym mówiłem wcześniej. Pierwsze nieruchomość budynek niemieszkalny 

znajdujący się na działce 427 przez 12 w Wąsoszu z przeznaczeniem na realizacj i inwestycji w ramach 

zadań własnych gminy, budowę obiektu użyteczności publicznej, czyli toalety miejskiej.  To jest 

budynek naprzeciwko tymczasowego tego parkingu nowo utworzonego wyburzone miejsce po 

budynku. Właściwie tam planujemy zrealizować tą toaletę miejską.  2 nieruchomość to działka 221/1 

w Płoskach przy świetlicy i to jest na budowę zbiornika na nieczystości ciekłe  obsługujące świetlicę 

wiejską. Tego samego dnia też zarządzenie dotyczące przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gminy w trybie przetargowym nieruchomość niezabudowana stanowiącej własność gminy działka 

555 219 m² W Płoskach to jest za posesjami nr 30/1. 12 sierpnia zarządzenie w sprawie upoważnienia 

do przeprowadzenia postępowań realizacji zadań z zakresu  dodatku węglowego. 16 sierpnia 2 

zarządzenia jedno dotyczące przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu  uchwały w sprawie 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie gminy Wąsosz i konsultacje, 

które tutaj były 23 sierpnia do 21 września. Kolejne zarządzenie, wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na cele rolne nieruchomości o powierzchni 12,1 ha położonej w Płoskach na działce 

178/ 2 za budynkiem numer 6/19. Zmiany w budżecie zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu 

dotacji na sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych oraz kosztów obsługi tego zadania z  tytułu 

dotacji na dofinansowanie opłacenia składek na ubezpieczenia zdrowotne  określonych  w przepisach 

o świadczeniach opieki zdrowotnej. 25 sierpnia zarządzenie dotyczące powołania inspektora ochrony 

danych w Urzędzie Miejskim Wąsosza oraz jego zastępcy.  Następnie zarządzenie w sprawie sprzedaży 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości zabudowanej częściowo budynkiem mieszkalnym, 

stanowiącym odrębną nieruchomość położoną na działce 70/2 we Wrzącej Wielkiej celem 

polepszenia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej znaczonej numerem działki 71. 

31 sierpnia 5 zarządzeń wszystkie dotyczyły przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych  
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przeznaczono do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemców  samodzielne lokale 

mieszkalne 1, 2, 3, 4 położone w budynku w Rudnej Wielkiej na działce 99/2 o powierzchni 25 arów 

oraz lokal mieszkalny nr 4 w budynku 36 „a” w miejscowości Kamień Górowski na działce 229/ 16. 

Działka ma powierzchnię 0,7642 ha. Zarządzenie 1 września udzielające pełnomocnictwa 

szczegółowego Panu Ireneuszowi Wdowiakowi Prezesowi Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i 

Kanalizacji w Wąsoszu w zakresie reprezentowania gminy we wspólnotach mieszkaniowych i we 

współwłasności nieruchomości.  6 wrzesień zostało wydane zarządzenie ustalające termin składania 

wniosków dotyczących przydzielenia pomocy finansowej uczniom na zakup podręczników i 

materiałów edukacyjnych na rok szkolny 2022/2023  a termin składania wniosków zakończył się 20 

września. Kolejne zarządzenie z tego dnia przeprowadzenie ustnego nieograniczonego przetargu oraz 

powołania Komisji na dzierżawę na okres 3 lat działki 131 o powierzchni jednego hektara z 

przeznaczeniem na cele rolne w Czeladzi Wielkiej. Przetarg odbędzie się 7 października o 10 godzinie. 

Cena wywoławcza na poczet rocznego czynszu dzierżawnego ustalona na 600 zł. To jest na końcu wsi 

za budynkiem nr 50 wśród pól ta działka. 7 września zmiana zarządzenia z 31 sierpnia 2020 roku w 

sprawie upoważnienia sekretarza, skarbnika gminy, kierowników Referatów i pracowników Urzędu 

Miejskiego Wąsosza do podpisywania decyzji administracyjnych umów i pism i ta zmiana dotyczyła 

jednego z pracowników, który zmienił stanowisko i został wykreślony z tej  listy, która umożliwia 

podpisywanie decyzji. Tego samego dnia zarządzenie w sprawie przeprowadzenia 3 ustnego 

nieograniczonego przetargu na sprzedaż lokalu mieszkalnego numer 2. 14,04 m2 tu na placu 

Wolności położonego właściwie przy ulicy Pocztowej w Wąsoszu, budynek koło  policji. Przetarg 

odbędzie się 10 października o 10 godzinie cena wywoławcza 5000 zł wadium na kwotę 500 zł. 

Zarządzeniem dnia 12 września dokonałem zmiany zarządzenia z  24 maja 2019 roku w sprawie 

wprowadzenia zasad polityki rachunkowości , a zmiany dotyczyły wykazu ksiąg rachunkowych dla 

Urzędu Miejskiego Wąsosza oraz zmiany i dodania nowych kont. 14 września zarządzenie w sprawie 

zmian w budżecie na obecny rok zwiększenie dochodów  i wydatków z tytułu dotacji na 

dofinansowanie zadań wynikających z ustawy o pomocy społecznej to jest na wypłatę dodatku do 

wysokości 400 zł miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu 

realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 2022 z tytułu dotacji na realizację zadań 

związanych z przyznawaniem „ karty dużej rodziny” z tytułu dotacji na realizację wynikających z 

Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów. Aktywna tablica 

Rządowy program pomocy uczniom niepełnosprawnym w formie dofinansowania zakupu 

podręczników, materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych.  Zmniejszono dochody i wydatki z tytułu 

dotacji na sfinansowanie wypłat dodatków energetycznych z rezerwy ogólnej przesuwają się środki 

na gospodarkę odpadami 11.750 zł. No i korekta planu wydatków związana z bieżącą realizacją 

budżetu. 15 września zarządzenie w sprawie przeprowadzenia ustnego ograniczonego przetargu na 

sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 24 m 2 położonej na działce 221/5 w Chocieborowicach. To 

są Chocieborowice Małe. Jest tam decyzja celu publicznego na budowę stacji transformatorowej, 

dlatego przetarg został ograniczony do przedsiębiorstw energii, które mają koncesję w tym zakresie. 

Przetarg 27 październik, godzina 10 cena wywoławcza 2500 zł plus VAT ,wadium 250 zł. Zarządzenie 

podpisane też 20 września dotyczyło  upoważnienia 3 pracowników urzędu do przeprowadzenia 

postępowań na realizację zadań z zakresu dodatku dla gospodarstw domowych. Kolejne zarządzenie, 

przeprowadzenie 3 ustnego nieograniczonego przetargu na sprzedaż nieruchomości położonej w 

Wąsoszu ulica Powstańców Styczniowych koło wieży telefonii komórkowej przetarg 27 październik 

godzina 12, cena wywoławcza 3 przetargu 30.000 zł Z VAT Wadium 3000 zł. 26 września 3 

zarządzenia pierwsze dotyczyło stwierdzenia wstąpienia w stosunek najmu lokalu mieszkalnego z 

zasobu mieszkaniowego gminy Wąsosz w miejscowości Czeladź Wielkiej. Po zmarłym najemcy przez 

osoby wspólnie z nim zamieszkającą. Kolejne 2 dotyczyły przeprowadzenia ustnych nieograniczonych 

przetargów. Pierwszy 26 października o godzinie 10 to jest nieruchomość niezabudowana o 
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powierzchni 1,81 ha położonej na działce 109/ 100 w Wąsoszu ulica Nowa koło starej kotłowni  

osiedlowej cenę właśnie ustalono na kwotę 10.000 zł, Wadium 1000 zł. Kolejny odbędzie się tego 

samego dnia o 12. 00 przetarg będzie dotyczył nieruchomości niezabudowanej o powierzchni 785 m², 

położonej w miejscowości Kowalowo działka numer 43. To jest przy tym dużym stawie, jest taki mały 

staw i on jest przeznaczony przy działce do sprzedaży cena wywoławcza 34.000 zł, wadium 3000 
złotych.  

                                                                                    Informacja to zał. nr  10 

 

To Wszystko, jeżeli chodzi o te zarządzenia, było sporo, bo okres między sesjami też był dosyć długi i 

takich informacji, które też państwo powinni posiadać i zapewne  też wiele osób posiada. Gmina cały 

czas zbiera wnioski na dodatek węglowy. Zbieramy też wnioski teraz pojawiły się nowe przepisy, 

które umożliwiają składanie wniosków też na pellet i na drewno kawałkowe i gaz płynny. Jeżeli  ktoś 

chce ogrzewać takimi  mediami swoje mieszkania, te wnioski na bieżąco można pobierać w 

sekretariacie wypełniać. Staramy się to robić szybko w tej chwili w dniu jutrzejszym wychodzą 

pierwsze wypłaty, jeżeli chodzi o wypłatę dodatku węglowego.  Wniosków zweryfikowano kwota 

lekko ponad 700.000 zł. My wnioskowaliśmy o wszystkie chyba 1300 tych wniosków było . Teraz ile 

mamy 1600, ale węglowych było wnioskowaliśmy o 4 miliony, dostaliśmy 700 ilość kilkadziesiąt 1000 

i to wypłacamy i będziemy sukcesywnie weryfikować te wnioski i wypłacać na bieżąco zgodnie z tymi 

terminami, które są ustalone. Dawno nie mówiłem też o sprawie karetki tutaj, bo cały czas tej karetki 

nie ma, cały czas jakieś działania prowadzimy. Zwróciłem się do wszystkich posłów praktycznie z 

naszego okręgu wyborczego tutaj tego obwarzanka Wrocławskiego i  póki co odzewu nie ma. Będę się 

spotykał z tymi osobami. Myślę, że ze wszystkimi uda mi się spotkać. Potrzebujemy wsparcia na 

poziomie niestety, ale Ministerstwa tu Wojewoda czeka na decyzję Ministerstwa i takie działania cały 

czas prowadzimy także w najbliższych dniach będę mógł się spotkać z większością posłów, jeżeli 

obrad Sejmu nie będzie, to myślę, że w biurach poselskich się będziemy mogli  się spotkać, ustalić 

jakiś tok działania. Wysłałem do wszystkich posłów bez względu na formacje polityczne  z tego 

względu, że to jest interes wszystkich to nie powinno być żadnych podziałów, żadnych różnych skarg 

jest potrzebna, zresztą jej funkcjonowanie pokazało, że jest potrzebna w tej chwili do tych zdarzeń, 

do których kiedyś jeździła karetka, często wysyłani są nasi strażacy. Widzicie państwo też w budżecie, 

że to generuje również kolejne koszty dla gminy, bo tych wyjazdów jest dużo i było bardzo dużo ze 

względu na wiosenne podpalenia. W tej chwili na straż  zwiększamy środki i podejrzewam, że nie 

ostatnie, ale strażacy muszą jeździć, muszą ratować to mienie, ale też i życie, bo często ratownicy są 

wzywani do zdarzeń związanych typowo takich stricte medycznych przed przyjazdem, żeby  byli przed 

zespołem ratownictwa medycznego. Cały czas też, pukamy do różnych instytucji i miejsc o 

przekazanie tej nieszczęsnej linii kolejowej, która jest, której nie ma fizycznie  i tutaj też kolejne 

spotkania, kolejne rozmowy, efektów póki co większych nie ma, ale  nie składam broni i już w 

najbliższym tygodniu kolejne spotkania w tej sprawie jak państwo wiecie. Wszystko naokoło drożeje 

wszyscy tego doświadczamy i dostaliśmy też pismo w ostatnim czasie od „Enei” dot. oświetlenia, 

która w związku z tym, że jest jak jest informuje nas, że wszystkie ich usługi podniesione zostaną 

około 15% wartości no to oczywiście i nie wiem, musimy konserwować doświetlenie te lampy póki co 

się u nas świadczą, chociaż pewnie te dylematy i to decyzja przede mną co dalej?, będą pierwszą 

taką, która na pewno już jest podjęta. Nie będzie żadnych iluminacji świetlnych na święta tutaj w 

gminie ze względu na to, że to są dosyć spore koszty i w tym roku tych oświetleń nie będzie, ale 

myślę, że to jest początek dopiero tego co nas czeka? Jeżeli chodzi o inwestycje, które realizujemy w 

tej chwili na terenie gminy, jest ich dosyć dużo i są dosyć drogie rzeczy, które dopiero zaczną się 

dziać, a już są po przetargu, to jest przebudowa drogi gminnej Górka -Gola Wąsoska. Tu podpisaliśmy 
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już umowę z firmą na wartość 1.013.000 zł. Termin realizacji do 30 listopada udało się pozyskać na to 

zadanie 50% dotacji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg także ta droga będzie zrealizowana jeszcze 

w tym roku. Zakończyliśmy już Lubiel przebudowę drogi gminnej to jest Lubiel- Kolonia. Całość 

inwestycji kosztowała 443,5 tysiąca brutto. Tutaj pozyskana dotacja 114.300 zł z województwa 

dolnośląskiego na poprawę jakości gruntów rolnych czyli  z tak zwanego TFOGR-u. Zakończyliśmy 

pracę , jeszcze trwają prace przy tych największych naszych inwestycjach na drogach,  które gmina 

przejęła w 2019 roku od Powiatu Górowskiego. Obecnie odcinek Baranowice- Czeladź Wielka tam 

została położona pierwsza warstwa asfaltu wiążąca, pogłębiane są rowy i oczyszczone rowy na 

skrzyżowaniu z drogą powiatową w stronę miejscowości Świniary. Na połowie odcinka została już 

położona pierwsza warstwa asfaltu wiążąca .Czy w tej chwili to się w gruncie musi ustabilizować i tam 

też lada moment będzie pierwsza wiążąca warstwa asfaltu. Wykonawcą tych zadań jest 

Przedsiębiorstwo Budowy i Utrzymania Dróg i Mostów z Piotr   .Wartość  całej inwestycji to jest 

ponad 8 mln zł dofinansowanie to ponad 8.058.000 wkład własny gminy 5%. Zakończyliśmy również 

prace związane z realizacją zadanie remont świetlicy wiejskiej w Cieszkowicach a zakres rzeczowy 

obejmował rozebranie istniejącej zniszczonej posadzki w sali głównej oraz wykonanie nowej . 

Wykonawca zadania Firma Prok-bud 79.000 praktycznie 270 brutto zadanie zostało zrealizowane  w 

zakresie projektu złożonego w ramach konkursu Odnowa Dolnośląskiej Wsi przy udziale 

województwa. Finansowanie tutaj też jest 50 X 50. Rozpoczęła się we Wrzącej Wielkiej też budowa 

drewnianego budynku gospodarczego, który ma niejako zastąpić tą świetlicy zgodnie z sugestią pani 

sołtys, tam już coś się dzieje, coś się buduje. Wykonawca zadania Zakład Usług  Leśnych Zbigniew 

Sierota, wartość zadania 59,5 1000 zł, termin 23 grudnia. Przebudowujemy jeszcze szkołę w 

Czarnoborsku a termin zakończenia jest do 15 grudnia tu jest też dofinansowanie ze środków 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Była też  tutaj państwo wiecie, cała ta akcja z 

komputerami dla rodzin popegeerowskich. Po przeprowadzeniu przetargu i wyłonieniu wykonawcy 

okazało się ,że została kwota około 70.000 zł. Można było to też zwrócić ale zdecydowałem o tym, 

żeby zrobić jeszcze jeden nabór. Tutaj decydowała kolejność zgłoszeń, dlatego ta kolejka rano w dniu 

kiedy te wnioski były przyjmowane, była dosyć spora. Za 70.000 plus minus  można przydzielić tych 

26 do 30 komputerów, bo nie wiem ile to dokładnie wyjdzie z przetargu ,ile to komputerów będzie, 

ale te osoby otrzymają komputery, będziemy się jeszcze zwracali do Premiera o zwiększenie tych 

środków dla osób, które tych komputerów w tym naborze nie dostały, a wnioski złożyły. Zobaczymy, 

co z tego wyniknie, czy to w ogóle, czy to będzie skuteczne, ale tak chciałbym zrobić. Jesteśmy po 

otwarciu tego przetargu wpłynęło bodajże z tego co pamiętam, 12 ofert i będziemy rozstrzygali  ten 

przetarg. Przetarg na kanalizację Górki Wąsoskiej prawdopodobnie zostanie ogłoszony w tym 

tygodniu. Jeżeli chodzi o wnioski złożone przez Urząd Miejski Wąsosza, jeszcze mamy trochę tych 

wniosków poskładanych w różnych miejscach. Jeżeli  chodzi o wymiany źródeł ciepła na ekologiczne, 

ten nasz projekt duży jest 13 wniosków na kwotę 332.920 zł z 8 osobami już podpisano umowy na 

powierzenie grantu i obecnie na bieżąco wypłacane są środki finansowe dla grantobiorców. W trakcie 

weryfikacji znajdują się 3 wnioski o wypłatę grantu na łączną kwotę około   84.385 złotych. Od grudnia 

2020 wypłacano 215 mieszkańcom kwotę 4.438.928,40 zł. Złożyliśmy też wniosek na przyznanie 

środków programu modernizacja kompleksu sportowych „Moje boisko Orlik 2012” w ramach naboru 

ogłoszonego przez Ministerstwo Sportu bo już po 10 latach od wprowadzenia tego programu Orlik na 

te boiska częściowo wymagają całkowitego remontu całkowitej naprawy. Chodzi o stan boiska 

wielofunkcyjnego bo się prawie nie nadaje do użytku na pewno  modernizacja tej sztucznej trawy na 

Orliku tutaj wniosek jest złożony na kwotę 383.000 zł. Finansowanie jest 50 X 50 w tej chwili czekamy 

na rozstrzygnięcie. Nasza gmina przeszła pozytywnie pierwszą weryfikację i obecnie trwa 

merytoryczna ocena złożonych wniosków. Złożyliśmy też wniosek do Rządowego Programu 

Ograniczania Przestępczości i aspołecznych zachowań razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na 

lata 2022 24/30 8,5 1000 zł wzmocnienie  bezpieczeństwa w miejscach publicznych, ze szczególnym 
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uwzględnieniem tworzenia lokalnych systemów bezpieczeństwa. Chodzi o zwiększenie ilości 

monitoringu w Wąsoszu. Wkład własny gminy to o 10%. Tu też czekamy na rozstrzygnięcie 

rozstrzygnięty na VIII przyznane pieniądze 130000 zł też Gmina otrzymała na zagospodarowanie 

terenu na stadionie miejskim przez założenie nowej nawierzchni wraz z montażem małej architektury  

”Rowerowy Zaułek”, czekam na umowę z Urzędu Marszałkowskiego. Planowany termin realizacji na 

przełomie października-listopada 2022. Ale jeżeli ta umowa będzie później, to na pewno będziemy 

wnioskowali o przesunięcie realizacji przez zimie tego, chyba, że warunki   będą sprzyjały. Fundusz 

Sołecki obecnie jest wykonany na poziomie 85% dofinansowania. Do przydomowych oczyszczalni 

ścieków w budżecie mam 60.000 zł  złożono 15 wniosków  o dofinansowanie na ogólną kwotę 

48.332,85 zł. Jeżeli chodzi o takie bieżące działania jeszcze urzędu  kontrolowaliśmy tutaj trochę 

referat rolnictwa, gospodarki nieruchomościami . Referat skontrolował trochę nieruchomości i  w tej 

kontroli wyszło, że 18 jest bezumownych użytkowników nieruchomości gminnych, mniejszych lub 

większych, raczej mniejszych.12 z nich zadeklarowało chęć wykupu bądź dzierżawę użytkowanej 

nieruchomości.  W Sądzie Rejonowym w Głogowie jest postępowanie o zasiedzenie nieruchomości 

gminy Działka 103 w Rudnej Wielkiej tj. plac na skrzyżowaniu wraz z częścią domu jak się skręca do 

Sułowa gdzie  był Max kiedyś. Wynajęto też świetlice w tym okresie międzysesyjnym 4 razy w 

Czeladzi Wielkiej, Dochowa -1, Kowalowo-2, Kamień 1, Pobiel-1 , Wiewierz-1, Wodniki 4, Wrząca 

Śląska 2 i Zbaków Górny-1.  To Wszystko jeżeli chodzi o takie informacje które tu miałem 
przygotowane. Jeżeli są pytania to bardzo, proszę.  

Dyskusja : 

Panie burmistrzu mam zapytanie, na jakim etapie jest przekazanie tej działki? Ten posterunek policji 

lokalnej i pytanie z tymi pieniążkami, co też w Polskim Ładzie dostaliśmy  na wodociągi? 

Pan Burmistrz -na pierwsze pytanie, odpowiadając w tej chwili jesteśmy na etapie wyłączenia 

gruntów z produkcji rolnej. Starostwo wydaje decyzję tam prawdopodobnie wycena i różnica między 

wyceną opłatą wyjdzie także chyba nic albo jakieś niewielkie pieniądze trzeba będzie płacić. Mają  

przyjechać jeszcze panowie z Urzędu Wojewódzkiego, będziemy analizowali już lada moment 

przekazanie tej działki. Ona przez gminę została całkowicie już przygotowana do realizacji  tego 

zadania .Tutaj mam informację z Referatu Budownictwa i Inwestycji, że lada moment mają przyjechać 

te osoby. 2 pytanie tak tam nie milion tam było 300 na kanalizację było 2 miliony. Coś i na wodociągi 

było chyba 300.000 tak planujemy realizację rozbudowy wodociągów. W Pobielu chcielibyśmy zrobić 

to za pomocą naszej spółki bez przetargu, zlecając inwestycje in House i tutaj jeszcze wyszła na 

Komisji dodatkowa sprawa wodociągu, który trzeba będzie w Wąsoszu zrobić. To myślę,  że też z tych 

pieniędzy jakoś rozdysponujemy te pieniądze, a tak  jak mówiłem przetarg na kanalizację, Górka- Gola 

będzie zlecane i to będzie z tych pieniędzy tych 2 milionów, chyba 200.  Do 1000600, czyli 2000300 i 
to będzie realizowane z tych środków. Te środki mamy wydać do końca przyszłego roku.  

 

Ja mam pytanie odnośnie budżetu obywatelskiego chodzi mi o to czy już wiadomo co będzie 

realizowane z tych pieniążków, żeby nabór wniosków trwa do końca miesiąca, ale nie chodzi mi o 
zeszłoroczne.  

Pan Burmistrz -Jesteśmy w trakcie, że tak powiem finalizowania budżetu za zeszły rok i amfiteatr 
będzie realizowany. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

terenie gminy Wąsosz . 

 

Omówienie tego projektu z tego programu poproszono Panią Iwonę Nowacką  

Pan sekretarz Gminy- "Panie Przewodniczący, Szanowna Rado Szanowni Państwo, taka uchwała była 

już podjęta w 2016 roku, ale nijak ma się do rzeczywistości. Dodatkowo przepisy prawa uległy 

diametralnej zmianie i przystąpiliśmy do pracy nad wyznaczeniem nowego obszaru zdegradowanego 

i obszaru rewitalizacji. 

Pani Iwona Nowacka jest przedstawicielem firmy Wielkopolska Akademia Nauki i Rozwoju z którą 

podpisano umowę na przeprowadzenie diagnozy analizy stanu całej gminy. W skutek tej diagnozy 

powstało o co teraz pani Iwona państwu przedstawi, no i łącznie z projektem uchwały, który  państwo 

otrzymaliście z mapami, które będą za chwileczkę przedmiotem głosowania”. 

  

Iwona Nowacka, Wielkopolska Akademia Nauki i Rozwoju - Cyt. "tutaj jak pan sekretarz powiedział 

nasza firma przygotowuje dla państwa Gminny Program Rewitalizacji i chciałabym pokrótce omówić, 

co zostało na tym etapie zrobione. Powiem na temat etapów prac nad gminnym programem 

rewitalizacji. Następnie nad głównymi założeniami rewitalizacji i następnie przejdę do przedstawienia  

metody wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji dla gm iny Wąsosz. Jeżeli chodzi 

o główne etapy prac nad gminnym programem rewitalizacji, to jesteśmy praktycznie na początku 

tego etapu, czyli mamy wyznaczony obszar zdegradowany i obszar rewitalizacji. Następnie nad tym 

obszarem zostały przeprowadzone konsultacje społeczne, o których też dzisiaj pan burmistrz 

wspominał, by te konsultacje społeczne  były przeprowadzone w 3 formach formie takiego 

tradycyjnego formularza do zbierania uwag w formie ankiety i w formie spotkania konsultacyjnego i 

dzisiaj jesteśmy na etapie podjęcia uchwały o wyznaczeniu obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji. Następnym etapem po podjęciu tej uchwały będzie przystąpienie  do prac nad 

przygotowaniem gminnego programu rewitalizacji, czyli  formalnie ten etap przygotowania gminnego 

programu rewitalizacji jeszcze się nie rozpoczął. Dopiero ta uchwała dzisiejsza daje nam podstawy w 

ogóle do rozpoczęcia prac nad gminnym programem rewitalizacji i jeżeli chodzi o pracę nad gminnym 

programem rewitalizacji, to będziemy przeprowadzać warsztaty z interesariuszami. Będziemy 

przeprowadzać wizję lokalną, będziemy również prowadzić nabór przedsięwzięć rewitalizacyjnych dla 

mieszkańców i przedsiębiorców i na tej podstawie zostanie opracowany projekt gminnego programu 

rewitalizacji, który również zostanie poddany konsultacjom społecznym 30 dni  a następnie 

opiniowaniu przez organy wymienione w ustawie i następnie  dodana możliwość przyjęcia gminnego 

programu rewitalizacji. Żeby móc mówić w ogóle o rewitalizacji, to tutaj  kilka pojęć należy wyjaśnić, a 

przede wszystkim to, czym jest obszar zdegradowany, obszar rewitalizacji i czym one się w ogóle 

różnią czyli zgodnie z ustawą obszar zdegradowany to obszar gminy znajdujący się w stanie kryzysu z 

powodu koncentracji negatywnych zjawisk społecznych. I tutaj ustawa szczegółowo wymienia, jakie 

to są te negatywne zjawiska społeczne? Przede wszystkim jest to bezrobocie, ubóstwo, 

przestępczość, wysoka liczba mieszkańców będących osobami ze szczególnymi potrzebami, niski 

poziom edukacji lub kapitału społecznego i niewystarczający poziom uczestnictwa w życiu publicznym 

i kulturalnym. I dodatkowo, żeby móc wyznaczyć taki obszar zdegradowany do tych koncentracji 

negatywnych zjawisk społecznych musi również zachodzić współwystępowanie. Ponadto co najmniej 

jednego z następujących negatywnych zjawisk, czyli gospodarczych, środowiskowych, przestrzenno-

funkcjonalnych albo technicznych. Czyli mamy tutaj 5 sfer, które trzeba zanalizować, żeby wyznaczyć 

obszar zdegradowany, czyli sfera społeczna, przestrzenno- funkcjonalna, środowiskowa, techniczna i 
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gospodarcza .I teraz, co to jest obszar rewitalizacji? To jest obszar obejmujący  całość lub część 

obszaru zdegradowanego i o się cechuje takimi cechami, czyli musi być istotne z punktu widzenia 

rozwoju lokalnego musi się zachować szczególną koncentracją negatywnych zjawisk i musi się 

pakować takimi 2 wskaźnikami, czyli nie może być większy niż 20% powierzchni gminy i  nie może 

przekraczać więcej niż 30% mieszkańców gminy. I teraz  z kolei dewitalizacja to właśnie jest proces 

wyprowadzenia obszarów zdegradowanych, które sobie wyznaczymy z tego  stanu kryzysowego, który 

jest określony na podstawie tych 5 sfer. Jeżeli chodzi o etapy wyznaczenia obszaru zdegradowanego 

dla gminy Wąsosz to najpierw musieliśmy gminę podzielić na jednostki anal ityczne. Następnie dla 

każdej jednostki analitycznej przeprowadzić analizę wskaźników do tych właśnie 5 sfer, o których 

wspomniałam i następnie na podstawie tej analizy musieliśmy wyznaczyć, w których miejscach 

występuje natężenie negatywnych zjawisk i  następnie wyznaczyć na tym na tej części  obszar 

zdegradowany . I tutaj gmina Wąsosz została podzielona na 9 jednostek analitycznych.  W części 

wiejskiej jest ich 7 i to są sąsiadujące połączone ze sobą obręby ewidencyjne. Dodatkowo miasto 

musiało być podzielone na 2 części. Mamy tutaj Wąsosz, Północ i Południe, dlatego że ono nam 

przekraczało te ustawowe 30% mieszkańców. Więc musieliśmy je podzielić w miarę na równe części i 

ten podział został wyznaczony na rzece Orli. I tutaj są wymienione. Ja nie będę przedstawiać 

wszystkich wskaźników. To są wymienione wszystkie wskaźniki, które brane były pod uwagę właśnie 

do tej analizy wskaźnikowej jest ich prawie 50. W sferze społecznej jest ich 30, dlatego, że z 

analizowaliśmy po kolei każde zjawisko opisujące kilkoma wskaźnikami, czyli jest to zjawisko 

bezrobocia oraz  ubóstwa, przestępczości , osoby ze szczególnymi potrzebami kapitał ludzki i 

aktywność społeczna i te dane były zbierane na obręby  ewidencyjne na miejscowości, a części miasta 

na ulice i one były zbierane z Urzędu Miejskiego, Ośrodka Pomocy Społecznej z Powiatowego Urzędu 

Pracy,  z Powiatowej Komendy Policji i tutaj to samo było przeprowadzane w pozostałych sferach, 

czyli sferze gospodarczej mierzyliśmy aktywność gospodarczą, w sferze środowiskowej,  głównie tutaj 

pokrycie azbestem bo takie wskaźniki mogliśmy zebrać na ulice przestrzenno- funkcjonalne tutaj 

dostępność terenów zieleni, dostępność infrastruktury  publicznej, ład przestrzenny i w sferze 

technicznej, stan techniczny infrastruktury publicznej. I to były przeliczone takim właśnie wzorami, na 

podstawie których został wyznaczony wskaźnik syntetyczny. Ten wzór jest wykorzystywany właśnie 

do badania w pracach naukowych. Do badania takich zjawisk typu właśnie poziom rozwoju lokalnego. 

Tutaj właśnie został wykorzystany do zbadania poziomu negatywnych zjawisk  kryzysowych no i on 

również jest na przykład wykorzystywany przez Związek Miast Polskich, również w jego analizach. Na 

przykład jest taki program, strona internetowa system Mali samorządowych i tam właśnie monitor 

rozwoju lokalnego, że zaparte na tych wzorach .Dla Wąsosza tutaj mamy przedstawioną taką 

matryce, która właśnie nam pokazuje te obliczone wskaźniki syntetyczne dla każdej jednostki 

analitycznej i w każdej sferze. Jeżeli jest minus, to znaczy, że tam występuje zjawisko kryzysowe , 

natężenie negatywnego zjawiska to znaczy na przykład Wąsosz południe. Tutaj mamy minus na sferze 

społecznej, minus na sferze  przestrzenno -funkcjonalnej i minus na sferze technicznej. Więc zgodnie z 

definicją, taki ten obszar mógł być zaliczony do obszaru zdegradowanego, dlatego, że zgodnie z 

definicją obszar musi  charakteryzować się natężeniem negatywnych zjawisk w sferze społecznej i 

dodatkowo w przynajmniej jednej z pozostałych sfer. Czyli mamy tutaj spełnienie w sferze społecznej 

i w sferze tutaj nawet 2 sferach  zjawiska kryzysowe zachodzą czyli  w  sferze przestrzenno-

funkcjonalnej i technicznej i tak z każdą jednostką analityczną trzeba było zanalizować, no i jeżeli  

chodzi o ten obszar zdegradowany, to właśnie tutaj mamy pokazane na tym żółtym tle. Jest to 

matematyka wskazała, że jest to Wąsosz południe jednostka jeden, jednostka 2 i jednostka 6. One są 

zaznaczone tutaj na tym żółtym tle no i jak tutaj Państwo widzicie, to na pewno przekroczył o 20% 

powierzchni gminy i 30% mieszkańców gminy, więc nie mogliśmy objąć w całości obszaru 

zdegradowanego obszarem rewitalizacji. No, bo zgodnie z definicją obszaru rewitalizacji musimy tylko 

objąć  obszar, którym nie przekracza 20% powierzchni i 30% mieszkańców. Dlatego ten obszar musiał 
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być zawężony . I do obszaru rewitalizacji trafiły jednostki, które charakteryzują się największym 

natężeniem negatywnych zjawisk w sferze społecznej, czyli Wąsosz południe i jednostka jeden  

,Wąsosz Południe, czyli południe miasta Wąsosz południe od rzeki Orli i jednostka jeden, w których 

skład wchodzi obręby, Chocieborowice, Drozdowice Małe, Drozdowice Wielkie i Wrząca Śląska i on 

obejmuje 8,4% powierzchni gminy i 22,9% mieszkańców gminy. I tutaj również prowadziliśmy 

konsultacje społeczne  dla tego obszaru one trwały od 23 sierpnia do 21 września za pośrednictwem 

formularza ankiety internetowej i spotkania konsultacyjnego. I jeżeli chodzi jeszcze co przed nami no 

to i na tym etapie tutaj pozostało nam podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. Następnie ta uchwała będzie stanowić akt prawa akt prawa 

miejscowego, więc musi być opublikowana w dzienniku urzędowym i po wejściu w życie tej uchwały 

będzie można podjąć uchwałę o rozpoczęciu prac nad gminnym programem rewitalizacji czyli już nad 

formalnym przygotowaniem gminnego programu rewitalizacji . W ramach tych prac będziemy 

prowadzić warsztaty z interesariuszami. Będziemy przeprowadzać wizję lokalną, będziemy definiować 

wizję obszaru. Zaplanowanie przedsięwzięć do realizacji w ramach gminnego programu rewitalizacji  

również przy udziale  mieszkańców ,przedsiębiorstw  i społeczności lokalnej. Na tej podstawie 

powstanie projekt gminnego programu rewitalizacji, który będzie poddany konsultacjom społecznym, 

następnie opiniowaniu i później będzie mógł zostać uchwalony. Dziękuję za uwagę. Jeżeli byłyby 
jakieś pytania, to zapraszam." 

Dyskusja: 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Radny Robert Szyjka zwrócił się z taką sugestią, że ta  

uchwała może doprowadzić do zwrócenia szczególnej uwagi na wyznaczone tereny, co  doprowadzi 

do poprawy jakości życia także przychylamy się do tego. Opinia Komisji jest pozytywna. 

Radny Jacek Chorostkowski - pierwsze zasadnicze pytanie, ile ta przyjemność będzie nas kosztowała? 

Zupełnie szczerze powiem, bo to jest tak, żeby obszar był odjęty rewitalizacją to musi być obszarem 

zdegradowanym ? tak,  dobrze, na którymś ze slajdów pani pokazała tabelkę i tam różnica pomiędzy 

jednostkami 6 a 5 to nie wiem może z matematyki byłem lichy, ale jeżeli piątka miała -1, ilość tam 

tysięcznych, a szóstka miała  -0 ileś tam tysięcznych, to chyba piątka się bardziej kwalifikuje niż  6-

stka. No i tu jest pomiędzy zakwalifikowana jest jednostka numer 6 ma 3 minusy w pierwszej w 
rubryce 2 i 3 w 4, a jednostka numer 5 ma minusy i większe wartości . 

Pani Iwona Nowacka  -  Koszt 31.000 zł  . Tylko zgodnie z definicją Nie tak jak tutaj przedstawiłam na 

początku definicja mówi, że obszar zdegradowany musi cechować się szczególnym natęże niem 

zjawisk kryzysowych sferze społecznej plus pozostałych sferach.  A tutaj mamy plus na sferze 
społecznej, więc z automatu trochę nie mógł zostać zaliczony do mniejszego.  

Radny Chorostkowski J. - Szczerze powiem, w jednostce numer 6 jest miejscowość Gola zakłady 

rzemieślnicze są naprawdę, miejscowość jest tryskająca, jedna z bardziej rozwiniętych.  Także wie 

pani, no ja mam tutaj uczucia mieszane. Ja wiem, że to są cyfry,  ale realnie patrząc to w moim 

odczuciu no to nie jest tak, no i tyle. Bo w przypadku tej miejscowości na stan kryzysowy i te 

wszystkie parametry, które pani tam mówiła, no nie wyobrażam sobie, że tam takowe incydenty 
występują. Mam prawo się nie zgodzić. 

Pani Iwona Nowicka  - No 30 wskaźników,  

Radny Chorostkowski - panie sekretarzu, ja pana rozumiem, że pan to wytłumaczy kompleksowo i 
wiarygodnie, bo pan to potrafi 
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Pan sekretarz -ciężko dyskutować z cyframi. Najbardziej realnie fakty przedstawione są za pomocą 

cyfr. Czyli były dane pobierane z Ośrodka Pomocy społecznej 100 Powiatowego Urzędu Pracy z 

Komendy Powiatowej policji, Urzędu Miejskiego Wąsosza  i cyfry wskazały to, co wskazały.  To nie 
jest, że nam się może wydawać. Cyfra to jest cyfra, czasem może być dziwacznie .  

Radny Jacek Chorostkowski - pan sekretarz ma pan rację, ale proszę odwrócić głowę i pomiędzy tą 

grubą kreską zobaczyć wyspy wartości. No i  te wartości w jednostce numer 5 są większe niż w 
jednostce numer 6. 

 Pan sekretarz -W metodyce badawczej, czyli statystyce, bo to są dane statystyczne stosuje się też coś 

takiego co się nazywa średnioważona czy to nie uwagę nadaje  się poszczególnym tym częściom, tak? 

społecznej jest najwyższa i ona przeważa. Ona powoduje to, że zmienia się kolejność wprost. 

Mogłoby to wyglądać ojej, gdyby pani chciała przedstawić państwu metodykę  wyliczenia tego 

wszystkiego, to by nam to zajęło cały dzień. Tak waga tak jak w dzienniku elektronicznym dzieci 

dostają oceny. Karkówka ma wagę 1 sprawdziany uwagę 5 to nic, że jest piątka  z tego a czwórka  z 
tego, ale średnia wyjdzie całkiem inna niż by nam się mogło wydawać. Dziękuję 

Pani Iwona Nowicka  - dlatego właśnie pełny pakiet wskaźników został wybrany do tej analizy,  żeby 

właśnie uniknąć takiej trochę wagowej sprawy, czyli  do sfery społecznej został zostały przydzielone 

30 wskaźników, które badają wszystkie sfery po kilka w każdej z tych zjawisk w sferze bezrobocia, 

ubóstwo, przestępczość i tak dalej. No i z tego wyszło, że  w ogóle jednostka 5, no nawet jakbyśmy 

chcieli, no to nie wejdzie bo ma ten plus na sferze społecznej, więc nawet pomimo  tego, że 

gospodarcza ,środowiskowa i techniczna ma minusy i tam mogą być faktycznie minusy  no to sfera 

społeczna, no tutaj wyszło, że nie ma tych zjawisk kryzysowych, no i tak to jest . Program rewitalizacji 

głównym celem tego programu jest eliminacja tych problemów właśnie w sferze społecznej czyli on 

głównie nakład ma na tą sferę społeczną i jeżeli  sferze społecznej wychodzi, że nie ma zjawisk 
kryzysowych, to zupełnie nie możemy w ogóle analizować takiego obszaru, brać go pod uwagę. 

 

Po dyskusji Pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                   Protokół z głosowania to zał nr 11 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLV/322/22 w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszarów rewitalizacji na terenie gminy Wąsosz -  11 głosami "za"(Biernacki 

Wł.,Dąbek E., Czaja R,Golba E.,Królikowski K., Maslejak J.,Skibniewski T.,,Smektała A., Stolicki 

W.Szyjka R.,Zapór Z.) , O głosów "przeciw" 2 głosy "wstrzymujące się" (Chorostkowski J., 
Aleksandrowicz E.). 

                                                                 Uchwała Nr XLV/322/22 to zał. nr 12 

Przerwa 5 minut. 

7.Informacja z wykonania budżetu gminy Wąsosz za pierwsze półrocze 2022 roku. 

Pan Przewodniczący obrad stwierdził ,że informacja z wykonania budżetu gminy Wąsosz za pierwsze 

półrocze została państwu radnym przesłana wcześniej. W dniu wczorajszym była analizowana na 

posiedzeniu Komisji Stałych . 

 Następnie Pan Burmistrz przedstawił informację  Cyt." Szanowni Państwo wykonanie budżetu za 

pierwsze półrocze 2022 roku myślę, że jak będą pytania szczegółowe, to czy ja czy pani skarbnik na 

pewno na nie odpowiemy, ja tylko pokrótce  ogólnie omówię charakterystykę tego wykonania. Jeżeli 
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chodzi o dochody budżetowe, to zakładane na cały rok były 46.738.639,23 zł to jest już są dochody po 

zmianach tych wszystkich dokonywanych wcześniej. Wykonanie 21.895.507,62 zł. Dochody zostały 

wykonane w 46.08% i struktura wykonania tych dochodów w pierwszym półroczu wyglądała tak 

subwencje 23, 65% a dochody własne 38, 49% i dotacje 37,86% dochody wykonanie zbliżone do 50%, 

więc tutaj jakiś niespodzianek wielkich nie ma. Wydatki były planowane w całym roku 2022 są  

planowane właściwie na 54.400.334,70 zł. Ich wykonanie na półrocze 22.857.626 ,31 zł. czyli 42,02%. 

Jeżeli chodzi o realizację wydatków gminy, to tutaj z tego wykonania najmniej są wykonane  wydatki 

majątkowe, ale to wynika z tego, że wszystkie duże inwestycje, które obecnie realizujemy, będą 

rozliczane  pod koniec tego roku tak terminy  wykonania tych zadań są poustalane. Plan deficytu 

7.661.695,47 zł realne deficyt na połowę roku 962.118,69 zł to z takich najważniejszych rzeczy, jeżeli 

są pytania, to proszę "  

Następnie Przewodniczący obrad odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w 

sprawie informacji z wykonania budżetu gminy Wąsosz za I półrocze 2022r. Uchwała nr IV/ 75/ 2022 

składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 29 sierpnia 2022 roku  w 

sprawie opinii o przedłożonej informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Wąsosz za I półrocze 
2022 roku, który wydał opinię pozytywną.  

Dyskusji nie było. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr. XLII/263/ 10 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 

czerwca 2010 roku w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Publicznej Szkole Podstawowej 

w Czarnoborsku. 

 Projekt tej uchwały omówił pan sekretarz Gminy. Cyt." Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, 

Szanowni Państwo, uchwała porządkowa te punkty przedszkolne i tak były w Szkole Podstawowej w 

Czarnoborsku tylko przed zaproponowanym projektem uchwały, a wskutek zmiany przepisów prawa 

dlatego ten projekt państwu przekazujemy to był punkt przedszkolny i były 3 oddziały, a teraz 

musimy to nazywać jako punkt przedszkolny nr 1, numer 2 numer 3 .Wymiar godzin jest zgodny z  

życzeniem czy z wnioskiem rodziców punkt przedszkolny nr 1 w Czarnoborsku przy szkole 

podstawowej wymiar dzienny zajęć 9 godzin podstawa programowa 5 godzin ,punkt przedszkolny nr 

2 przy Szkole Podstawowej w Czarnoborsku wymiar dzienny zajęć 9 godzin podstawa programowa 5, 

punkt przedszkolny 3 w publicznej szkole postawić w Czarnoborsku budynku zamiejscowym w 

Pobielu wymiar dzienny 5 godzin postawa programowa 5 godzin. Generalnie i to jest najważniejsze 

zamiast punkt przedszkolny i oddziały  to są trzy punkty przedszkolny. Taka jest zmiana. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i opieki Społecznej  była pozytywna poinformowała 
Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było.  

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 13 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XLV/323/22 w sprawie zmiany uchwały nr XLII/62/10 

RM Wąsosza  z dnia 29 czerwca 2010 roku  w sprawie utworzenia punktu Przedszkolnego  w 

Publicznej Szkole Podstawowej w Czarnoborsku została podjęta 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski 
T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.)  0 "przeciw", 0 "wstrzymujących się"  

                                                                                         Uchwała NR XLV/323/22 to zał. nr  14 
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9.Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty . 

Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy  przedstawił projekt tej uchwały „ W zeszłym roku zmianie 

uległy przepisy prawa ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.  Sytuacja, o której 

mówiliśmy wczoraj na komisji tutaj mowa była o 90 procentach gmin w tym kraju,  że 

gospodarowanie systemem odpadami w gminach polega na tym, że od każdego mieszkańca, żeby 

odebrać odpady, gmina ma obowiązek odebrać każdą ilość odpadów i te odpady oddają 

przedsiębiorcom, którzy mają stosowne zezwolenia na zagospodarowanie  tych odpadów i ten cały 

system finansowany jest  z opłaty zagospodarowania odpadami, którą każdy mieszkańców uiszcza w 

cyklach miesięcznych, które  w przypadku gminy Wąsosz na rzecz gminy do budżetu gminy  .W  90 

procentach gmin w tym kraju ten system się nie bilansuje. Zgodnie z przepisami prawa ma się 

finansować, czyli to, co od mieszkańców gmina weźmie ma zapłacić za zagospodarowanie tych 

odpadów . W gminie Wąsosz to co gmina weźmie od mieszkańców nie starcza na zagospodarowanie.  

W tym roku jest to skala  300.000 zł, które musimy dołożyć z budżetu gminy z innych wydatków i nie 

było wcześniej tego przepisu nie było do zeszłego roku, który umożliwiałby dokładanie tych pieniędzy 

z budżetu gminy. Przepis ustawy się zmienił taki sposób, że Rada może  podjąć uchwałę,  w której 

wskazuje, że można takie rzeczy robić, czyli  z innych części budżetowych można środki przeznaczone 

na pokrycie tych niedoborów. W tym roku będzie to w sumie II półrocze 2022 roku, czyli 150.000 zł i 

pieniądze nie są wskazywane w tej uchwale, tylko są wskazywane już  w uchwale budżetowej. Ta 

uchwała, którą państwu teraz,  my przedstawiamy, umożliwia wykonanie takiej działalności, a w 

budżecie środki finansowe się zabezpiecza w pełnej wysokości i tego typu uchwały tutaj w tym 

wypadku jest w roku 2022,i  jeżeli będą takie sytuacje w przyszłym roku, to będą również takie 
uchwały państwu przedstawione „. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna stwierdziła Renata Czaja – 
Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusja : 

Radny Chorostkowski Jacek -Pani skarbnik, te 150.000 zł co pani wspomniała, to  nam zbilansuje się 

rok 2022. No bo o przyszłym roku to nie rozmawiamy, bo przetarg nie, bo nie wiadomo  w jakiej 
kwocie stanie. Bo do przetargu jakąś kwotę trzeba zaproponować.  

Przystąpiono do głosowania nad projektem. 

                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 15 

Rada Miejska Wąsosza podjęła Uchwałę Nr XLV/324/22 w sprawie uchwalenia pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych nie pochodzących z 

pobranej opłaty 13 głosami "za""( Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., 

Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór 
Z.)  ,0 "przeciw" ,O "wstrzymujących się". 

                                                          Uchwała NR XLV/324/22 to zał. nr 16 

 

10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  
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Pan Paweł Niedźwiedzia- burmistrz Wąsosza omówił proponowane stawki podatku od nieruchomości 

. CYt."Wysoka Rado chciałbym przedstawić propozycje stawek .Jak już mówiłem na początku sesji 

wszystko drożeje, więc stawki też proponujemy niestety, ale wyższe. Chciałbym zaproponować z 

dynamiką wzrostu stawek na poziomie dynamiki wzrostu Rozporządzenia Ministra Finansów średnio 

wyliczone 11,8%, czyli mniej niż obecna inflacja. No ale, ale wzrost jest następujący, ja może 

przeczytam tylko, bo nie będę czytał tej historii  bo macie państwo tą tabelkę, ale ile było i o ile 
wzrasta? 

Nowa stawka od nieruchomości od 1 m powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części 

był 81 groszy, propozycja 91 groszy; od działalności gospodarczej 22,50 zł  na 25,50 zł .; od  1 m 

powierzchni użytków budynków lub ich części zajętych pod prowadzenie działalności gospodarczej  w 

zakresie obrotu materiałem siewnym 12, 04 X 13, 47; od pozostałych budynków lub ich części 7, 40 

na 8, 50 ,  z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej 5,  

X 5, 87 , od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 97 groszy na  1,08 zł ; od pozostałych gruntów 

powierzchni użytkowej 50 groszy na 56 groszy;  od gruntów pod wodami powierzchniowymi 

stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych od jednego 

hektara powierzchni 5, 17 X 5, 79 ; i od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji  3, 

40  na 3, 81 ; od wartości budowli to jest 2%, . 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej jest pozytywna stwierdziła Ewa 
Dąbek przewodnicząca Komisji. 

Czaja Renata Przewodnicząca Komisji  Budżetu , Inwestycji i  Mienia Komunalnego poinformowała ,że 
opinia jest pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna poinformował Robert Szyjka – 

Przewodniczący Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 17 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLV/ 325 /22 w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości została podjęta 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., Chorostkowski J. 

,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., Stolicki W., 
Szyjka R., Zapór Z.)   0"przeciw",0 "wstrzymujących się"  

                                                                                               Uchwała NR XLV/325/22 to zał. nr  18 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Kamień Górowski. 

Przewodniczący Rady poprosił pana Marcina Kozińskiego -sekretarza gminy, który omówił projekt 

uchwały. Cyt." Szanowni Państwo tu już wielokrotnie omawiałem plany odnowy miejscowości 

poszczególnych miejscowości i jak któraś z miejscowości wyraża taką chęć, żeby taki plan odnowy 

miejscowości zrobić dla swojej miejscowości, to jak najbardziej ja tutaj służę pomocą.  Na tą sesję 

padło na Kamień Górowski .Mieszkańcy ze swoją sołtys i Radą Sołecką taką wolę wyrazili, 

zorganizowali spotkanie w obrębie swojej  miejscowości i wykazali szereg 10 zadań, które można 

byłoby zrealizować w ich wsi i ja tylko te zadania tak szybko przeczytam  : remont świetlicy wiejskiej 

dachu i podłogi, wykonanie parkingu przy świetlicy, ogrodzenie terenu świetlicy, remont sceny i 

parkietu, budowa wiaty drewnianej siłownia na powietrzu przy boisku, rozbudowa oświetlenia 
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ulicznego koło starej świetlicy, termomodernizacja budynków po byłym  PGR i tutaj ode mnie od razu 

dopisanie budowa kanalizacji sanitarnej lokalnej oczyszczalni ścieków oraz modernizacja sieci 

melioracji rowów scalających wieś, ale te przedsięwzięcia na zebraniu wiejskim w uchwale zebrania 

wiejskiego zostały przyjęte, natomiast Plan odnowy miejscowości jest takim dokumentem, który 

umożliwia pozyskanie środków finansowych ze źródeł zewnętrznych. Jeżeli za to są po prostu 

dodatkowe punkty i teraz o ile sołectwo samo zawnioskować o to nie może, bo nie ma osobowości 

prawnej  o tym już na przykład Stowarzyszenie powołane przez sołectwo bądź w  sołectwie już takie 

rzeczy robić może. No i dla nas, dla urzędu taki Plan odnowy miejscowości też pokazuje ten kierunek, 

jaki miejscowością się rozwijać i również umożliwia pozyskiwanie środków finansowych  z tych 

szczególnie małych grantów jak odnowa miejscowości czy odnowa wsi dolnośląskiej czy małe granty 

unijne? No bo to już tutaj jest wprost wskazane i możemy to spokojnie z dofinansowaniem 
realizować. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i  Ochrony Środowiska jest pozytywna  stwierdził Szyjka Robert – Przew. 
Komisji 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 19 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLV/ 326/22 w sprawie zatwierdzenia planu 

odnowy miejscowości Kamień Górowski 13 głosami "za""( Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., 

Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J. , Skibniewski T., ,Smektała A., 
Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.)   ,0 "przeciw" , 0  "wstrzymujących się"  

                                                                                                 Uchwała Nr XLV/326/22 to zał. nr 20 

12.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzeniu Młodzieżowej Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady odczytał treść petycji. Cyt." Działając na podstawie ustawy z dnia 20 lipca 2014 

roku o petycji proszę o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. Uzasadnienie- Utworzenie 

Młodzieżowej Rady Gminy pozwoli młodzieży z terenu gminy zyskać realny wpływ na tworzenie 

prawa na szczeblu lokalnym. Młodzież będzie miała szansę rozwinąć umiejętności i kompetencje w 

zakresie wiedzy o funkcjonowaniu lokalnego samorządu,  jego problemach i wyzwania, a także będzie 

stanowiło to prowadzenie i motywację do większej aktywności obywatelskiej. Do petycji załączam 
projekt statutu." 

Przewodniczący poinformował ,że zgodnie z obowiązującym prawem w pierwszej kolejności petycja 

została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem jej rozpoznania. Wobec tego poprosił 

przewodniczącą Komisji o opinię w tej sprawie.  

Przewodnicząca Komisji, Skarg , Wniosków i Petycji Ewa Golba  odczytała stanowisko komisji. „Na                        

posiedzeniu w dniu 14 września 2022 roku Komisja Skarg, Wniosków i petycji dokonała analizy 

przedmiotowej petycji i stwierdziła, że spełnia ona wymogi określone w artykule 4 ustęp 2 ustawy  z 

dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach, a jej przedmiotem jest utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. 

Odnosząc się do przedmiotu petycji, Komisja stwierdziła, co następuje : zgodnie z artykułem 5 ust. 5 B 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym gmina podejmuje działania na rzecz 

wspierania i upowszechniania idei samorządowej wśród mieszkańców gminy, w szczególności wśród 

młodzieży, angażując się w sprawy  istotne  dla gminy. Rada Gminy może wyrazić zgodę na utworzenie 
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Młodzieżowej Rady Gminy z własnej inicjatywy lub na wniosek wójta   lub osób reprezentujących 

zainteresowane środowiska, w szczególności organizacji pozarządowych lub podmiotowych 

określone w artykule 3 ustęp 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie działających na terenie danej gminy  samorządu uczniowskiego lub 

samorządu studenckiego z terenu danej gminy przepis artykuł 5 b wyżej wymienionej ustawy 

pozwalający na utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy obowiązuje od 2001 roku. W tym czasie do 

Rady Miejskiej wyobrażenie wpłynęły wnioski podmiotów reprezentujących zainteresowane 

środowiska z terenu miasta i gminy Wąsosz, w tym organizacji pozarządowych samorządu 

uczniowskiego postulujący utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. Co oznacza brak inicjatywy 

oddolnej pochodzącej z terenu gminy dotyczącej tej  sfery działalności młodzieży. Należy też zwrócić 

uwagę na fakt, że w gminie Wąsosz nie ma szkół średnich czy zawodowych, z których w dużej mierze 

mogłyby rekrutować się osoby zainteresowane wyżej wymienioną formą działalności . W  przypadku 

zaistnienia w przyszłości inicjatywy mieszkańców gminy głosów w  w/w wymienionym   zakresie oraz 

wpływu wniosku określonego w artykule 5 ustęp  2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym Rada Gminy przystąpi do procedowania nad wyżej wymienioną kwestią. Mając na uwadze 

powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wydała opinię, iż petycja z dnia 22 lipca  w przedmiocie 

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy jest bezzasadną i zarekomendowała Radzie Miejskiej Wąsosza 
podjęcie stosownej uchwały". 

Dyskusji nie było . 

Przystąpiono do głosowania nad projektem. 

                                                                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 21 

 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLV/ 327 /22  w sprawie rozpatrzenia petycji o 

utworzeniu Młodzieżowej Rady Gminy została podjęta 13 głosami "za"( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski 
T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 "przeciw", 0 "wstrzymujących się".  

                                                                                                     Uchwała Nr XLV/327/22 to zał. nr 22 

13.Rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu.  

Przewodniczący Rady odczytał treść skargi pana Daniela Żentel. 

Cyt." Do przewodniczącego Rady Miejskiej Wąsosza skarga składam skargę na działalność dyrektora 

Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu pana Dawida Bodera, który w sposób skandaliczny zachował się 

wobec mojej osoby? Dnia 16 sierpnia 2022 roku zmarł mój ojciec.  Zaczął się trudny, żałobny czas dla 

mnie i mojej rodziny związanej z osobistym dramatem na śmierć bliskiej osoby gotowi nigdy być nie 

możemy, ale w takich chwilach człowiek oczekuje przynajmniej zwykłej normalności. Natknąłem się 

jednak na coś takiego, czego do końca pojąć nie mogę i uważam, że nie tylko stosunku do mnie, ani 

do kogokolwiek innego takiej sytuacji mieć miejsca nie powinno. Zespół placówek kultury jest 

miejscem, z którego mieszkańcy powinni korzystać.  Jest centrum kulturalnym, które służy nie tylko 

dla zabaw hucznych, ale i uroczystość  żałobna, jakim jest stypa. Uroczystości takiej nie da się 

przewidzieć i pisać jakiekolwiek ramy czasowe, ale są jednak potrzebne i winny być realizowany  dla 

nas mieszkańców. Stąd też moja skargę, ponieważ udając się do Zespołu Placówek Kultury uzgodnić 

przygotowanie czynności żałobnych  w tygodniu  w dniach roboczych nie wolnych od pracy, gdzie ZPK 

mogłyby mieć coś już zaplanowany, usłyszałem od pana dyrektora Dawida Bodera "limity się 

wyczerpały " w pierwszej chwili nie byłem pewien, czy dobrze usłyszałem lekko oszołomiony takim 
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stwierdzeniem pana dyrektora oddaliłem się, by dojść do siebie po kilku chwilach dotarło do mnie 

ostatecznie to stwierdzenie „limity się wyczerpały” . Liczę, że zrozumiałe jest moje oburzenie takie w 

tym czasie nie rozumiałem  stwierdzenia pana Bodery. Jakie limity? Na uroczystości pogrzebowe są 

jakieś limity w naszej gminie niebywałe. Przyszedłem zamówić uroczystość w całości, zapłacić za nią, 

skorzystać z majątku gminy, który do tego celu jest  przeznaczony a usłyszałem, że limity się 

wyczerpały. Wszystko byłoby zrozumiałe, gdyby usłyszał, że jest okres urlopowy, nie ma części załogi i 

jest trudność zorganizowania takiej uroczystości, a tak nasuwają się następujące wnioski: ZPK nie 

musi się ubiegać, starać o własne pieniądze, bo całe  funkcjonowanie ma pewnie zapewnione  z 

budżetu gminy. Pan dyrektor wykazał się butą i arogancją w stosunku do zwykłego mieszkańca naszej 

gminy i to jest najbardziej bulwersujące. Domagam się ukarania dyscyplinarnego dyrektora Zespołu 

Placówek Kultury z  wpisem do akt osobowych, by nikt więcej nie doznał takiego upokorzenia, jak ja 
musiałem doznać. Nie znajduję usprawiedliwienia dla wypowiedzi słów pana dyrektora" 

Przewodniczący obrad odczytał też odpowiedź pana dyrektora na tą skargę.  Cyt." Szanowny panie 

przewodniczący, odpowiadając na skargę złożoną przez pana Daniela Żentela, która została złożona 

29 sierpnia 2022 roku na moją działalność jako dyrektora ZPK  poniżej składam wyjaśnienie. Na 

wstępie chciałbym wyrazić wyrazy współczucia dla pana Daniela w związku ze stratą ojca. Rozumiem, 

że był to dla niego ciężki czas. Jeżeli moje słowo w jakikolwiek sposób pana uraziłem, to przepraszam.  

Zespół Placówek Kultury jako działalność poboczną, prowadzi organizację imprez okolicznościowych. 

Nie jest to nasza statutowa działalność., ważniejszą dla mnie kwestią jest organizacja imprez o 

charakterze kulturalnym, takim jak koncerty, spektakle, organizowanie zajęć dla dzieci i tym 

podobne. Instytucje kultury prowadząc sprzedaż przede wszystkim są zwolnione z VAT na podstawie  

artykułu 113 ustęp 1 ustawy z 11 marca 2004 roku o podatku od towarów i usług. Jeśli wartość 

sprzedaży w roku podatkowym nie przekroczy łącznej kwoty  200.000 zł, wtedy mamy prawo 

stosować zwolnienia podmiotowe. W lipcu 2022 roku nasza sprzedaż wynosiła 160.000 zł. Mając na 

uwadze zaplanowane uroczystości, działalność kina podjąłem decyzję o nieprzyjmowaniu już w tym 

roku imprez okolicznościowych zleconych. Decyzja ta była podyktowana tym, aby nie przekroczyć 

progu 200.000 zł. stąd moje stwierdzenie „limity się wyczerpały”. Moja decyzja była podyktowana i  

jak najwyższą troską o finanse mojej jednostki  dlatego było ważne, żeby nie przekroczyć progu 

zwolnienia. Jesteśmy w trakcie realizacji projektu grantowego "Wąsosz on-laine", na który 

otrzymaliśmy Grant w wysokość 155.000 zł . Podczas podpisywania umowy oświadczyłem, że moja 

instytucja nie jest podatnikiem VAT i w okresie realizacji projektu nie będzie podejmowała 

działalności, których skutkiem będzie nabycie statusu podatnika VAT. Zrozumiałe jest więc, że bardzo 

ważną kwestią jest utrzymanie statusu zwolnienia z VAT. Złamanie tego oświadczenia mógłby się 

związać ze zwrotem całego grantu bądź jego części, co byłoby dużo stratą dla ZPK. Przekroczenie 

progu 200.000 zł wiązałoby się z niekorzystną podwyżką usług wynikające z konieczności 

odprowadzenia VAT, wzrost cen biletów do kina, wzrost cen imprez okolicznościowych,  wzrost cen 

przekąsek w barze kinowym, podwyżki te odbiły  się na wszystkich mieszkańcach naszej gminy 

korzystających z naszych usług. Rozumiem pana ból i stratę w tym ciężkim czasie, ale jako dyrektor 

muszę podejmować decyzje czasem niepopularne tak jak pana przypadku musiałem odmówić 

przyjęcia imprezy okolicznościowych w trosce o dobro jednostki." 

Pan Przewodniczący Rady  poinformował, że zgodnie z obowiązującym prawem w  pierwszej 

kolejności, skarga została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia 
postępowania wyjaśniającego wobec tego poprosił przewodniczącą Komisji o opinię w tej sprawie. 

Pani Ewa Golba przewodnicząca Komisji  przedstawiła stanowisko  Cyt. " Dnia 28 sierpnia 2022 r do 

Urzędu Miejskiego Wąsosza wpłynęła skarga na działalność dyrektora Zespołu Placówek Kultury w 

Wąsoszu. Zgodnie z artykułem 229 punktu 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 kodeks postępowania 
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administracyjnego Dz.U. z 2021 skarga na kierownika jednostki rozpatrywana jest przez Radę Gminy. 

Skarżący zarzuca dyrektorowi Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu odmowę organizacji uroczystości 

okolicznościowej stypy. Na posiedzeniu w dniu 14 września 2022 roku Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji analizowała odpowiedź dyrektora ZPK na zarzut skarżącego dyrektor wyjaśnił, że ZPK 

prowadzi organizację imprez okolicznościowych jako działalność poboczną. Na podstawie artykułu 

113 ustęp 1 ustawy z dnia 11 marca 2004 roku o podatku od towarów i usług Instytucje kultury 

prowadząc sprzedaż zwolnione są z podatku VAT jeżeli wartość sprzedaży nie przekroczy łącznej 

kwoty 200.000 zł. W lipcu 2022 sprzedaż wynosiła 160.000  zł i mając na uwadze zaplanowane 

uroczystości oraz działalność do końca roku dyrektor podjął decyzję o nieprzyjmowaniu już w tym 

roku zleceń na imprezy okolicznościowe. Decyzja ta była podyktowana tym, żeby nie przekroczyć 

kwoty 200.000 zł i nie nabyć statusu podatnika VAT, co wiązałoby się z niekorzystnymi podwyżkami 

usług w związku z koniecznością odprowadzania podatku VAT, wzrostu cen biletów do kina, wzrostu 

cen  imprez okolicznościowych, co odbiłoby się na wszystkich korzystających  z usług ZPK. Ponadto 

ZPK realizuje projekt "Wąsosz online" na który otrzymał dofinansowanie w wysokości 155.000zł. 

Podpisując umowę dyrektor ZPK oświadczył, że w okresie realizacji projektu ZPK nie będzie 

podejmował działalności, której skutkiem byłoby nabycie statusu podatnika VAT i mógłby  utracić 

Grand na dofinansowania. Decyzja dyrektora podyktowana była jak największą troską o finanse. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 20 września 2022 roku zaprosiła skarżącego 

przy udziale dyrektora i głównej księgowej ZPK wysłuchała dodatkowych wyjaśnień . Rozpatrując 

skargę Komisja stwierdziła, że podstawową działalnością ZPK jest organizacja i upowszechnianie 

kultury na terenie gminy Wąsosz poprzez organizowanie spotkań, pokazów odczytów, organizowanie 

występów artystycznych zabaw, organizowanie świąt, uroczystości dni miasta, dożynek gminnych, 

organizowanie festiwali piosenek, teatrzyków dziecięcych, prowadzenie kółek teatralnych, 

organizowanie wystaw, gromadzenie, udostępnianie materiałów bibliotecznych, prowadzenie 

popularyzacji książek oraz czytelnictwa, organizowanie imprez sportowych i turystyczno- 

rekreacyjnych. Zgodnie ze statutem taka jednostka może prowadzić działalność w zakresie imprez 

okolicznościowych, integracyjnych na zlecenie jako działalność poboczną, świadczenie tych usług nie 

może kolidować z działalnością podstawową, dlatego dyrektor odmówił przyjęcia zlecenia ze względu 

na dobro jednostki. Komisja uznała wyjaśnienia dyrektora za wystarczające,  przy czym 2 członków 

komisji było odmiennego zdania odnośnie organizacji i  rozliczenia imprez okolicznościowych. 

Sugerowano, że należy wystąpić o interpretację zapisów ustawy dotyczącej sprzedaży 

opodatkowanej do Krajowej Administracji Skarbowej, lecz Komisja nie ma takich uprawnień zgodnie z 

obowiązującym prawem. Reasumując powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wydała opinię 

odmowną dotyczącą skargi na działalność dyrektora Zespołu Placówek Kultury  w Wąsoszu, którą 

wyniku rozpatrzenia uznała  skargę za bezzasadną i rekomenduje Radzie  Miejskiej podjęcie stosownej 

uchwały. Wynik głosowania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawia się następująco, 4 głosami 
„za”, 0 głosów "przeciw" 2 głosy "wstrzymujące się" o uznanie skargi za bezzasadną.  

Dyskusja: 

Pan Daniel Żentel -Skarżący -Ja króciutko tylko 2 zdania. Przede wszystkim przedstawicie pan Daniel 

Żentela  to tak nie jest bo Żentel , a z tego co tam pani przeczytała pani przewodnicząca, otóż do 

końca roku nie można nic zorganizować w Domu Kultury.  

Radny Eryk Aleksandrowicz – W jednym momencie w statucie jest działalność poboczna w innym nie  

jest zapisana w statucie i działalność taką ZPK może prowadzić jak najbardziej a odnośnie VAT? 

Należy poznać pojęcie, kultura i znaczenie słowa kultura i  wtedy niektóre rzeczy, które są w ustawie 

o VAT zapisane stają się bardziej jasne. Najnowsze wykładnie, które się pojawiają na ten temat idą w 

stronę wspierania kultury i to należy prześledzić . Wszystkie dochody, które są prowadzone z tej 
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dodatkowej działalności, a przeznaczone są na podstawową działalność, są zwolnione z podatku VAT. 

W słowie Kultura zawiera się klucz  Kultura to nie jest tylko koncerty to są też obyczaje,  a obyczaje w 

Polsce jest też organizowania stypy, wesela to jest obyczaj  i w tym słowie kultura w  pojęciu kultura 

zawiera się bardzo wiele znaczenia i znaczeń różnych odpowiednie korzystanie z tego słowa daje 

możliwości jednostce i dlatego tutaj to jest, tak jak pani to przewodnicząca przeczytała 2 radnych  nie 

do końca się zgadza z tym wszystkim i dlatego tutaj prosiliśmy pana dyrektora, żeby poprosił o 

wykładnie  konkretnego przypadku. Wtedy cała ta sprawa zostanie wyjaśniona, bo to będzie  

dotyczyło tylko i wyłącznie ZPK ta wykładnia KIS wtedy nie jeżeli na dzień dzisiejszy jest takie 

przekonanie, że osiągnięcie tego przychodu powyżej 200 000 jest zagrożone podatkiem VAT u pana 

dyrektora wtedy decyduje dyrektor. Pani skarbnik ja miałem to samo. Pamięta pani? Tak i co trzeba 

było wycofać się z VAT-u trzeba było, bo to było nieprawne. 

Radny Jacek Chorostkowski - jeszcze tylko powtórzę to co na Komisji mówiłem to co jest napisane w 

skardze i tam na Komisji no tak pan dyrektor dostaje ogrom pieniędzy bo 1 mln zł i nie musi zabiegać 

o dodatkowe środki. My stoimy u progu naprawdę poważnych problemów finansowych gminy. Ja nie 

wiem, czy w następnych latach pan dyrektor będzie  dostawał ten milion zł, bo to najzwyczajniej w 

świecie na czymś trzeba będzie oszczędzać,  a ta sala z tym wyposażeniem została stworzona dla 

mieszkańców po to, żeby mogli korzystać z infrastruktury na godnym poziomie  z sali klimatyzowanej, 

odpowiednio wyposażonej i odcinać mieszkańców na okres pół roku od korzystania z tej 

infrastruktury no to jest najzwyczajniej w świecie niegospodarność. Jeżeli pan dyrektor wiedział, że 

już się zbliża do tego pułapu? Należy wystąpić tak jak tutaj stoimy na stanowisku z pismem, a nie 

dzwonić tylko .Pan jako płatnik tego podatku do Izby Skarbowej o interpretację i wtenczas będzie to 

dokument jednoznacznie mówiący. Oczywiście trzeba zadać poprawnie też pytanie, bo  można 

pytanie świadomie zadać tak, żeby uzyskać spodziewaną odpowiedź . Ta skarga, to o czym my 

mówimy to jest 2 dno tej skargi bo pan Żentel akurat pisząc tą skargę to jest ten z iluś tych 

mieszkańców, który nie skorzysta z tego mienia komunalnego i my tutaj stoimy na takim stanowisku z 

kolegą, że trzeba zabiegać o te środki. Jeżeli są mieszkańcy chętni zostawić te pieniądze, to trzeba po 
te pieniądze sięgnąć, a nie tylko po pieniądze  budżetowe.  

Pan Burmistrz -mi bardziej wypada niż dyrektorowi , ale nie wiem czy pan śledzi, czy pan w ogóle 

korzysta z tego, co Dom Kultury oferuje i bywa pan na tych imprezach, bo każdy ma prawo, no nie 

wiem nie wszyscy korzystają. W każdym razie w latach 2020-2022 Narodowe Centrum kultury projekt 

Wąsosz online w  150,500 zł, Pzu  4.500  zł równać szansę Polsko -Amerykańska Fundacja Civis 

Polonus projekt śladem mojego miasta gra Planszowa 6.120 zł. ,Narodowy Program Rozwoju 

Czytelnictwa 8.077 zł, amerykańska Fundacja Civis Polonus projekt zachować od zapomnienia 8.080 

zł, Narodowy program rozwoju czytelnictwa 8.077 zł, od prywatnych sponsorów pieniądze, od 

Nadleśnictwa, od Stowarzyszenia Kin Studyjnych dopłata do seansów także wydaje mi się. Oprócz 

tego jeszcze wiele rzeczy, książki od czytelników pozyskiwanej takie rzeczy w ogóle, tego sam  to 

robię i  tego jest naprawdę mnóstwo. Korzystam z Domu Kultury w przeciwieństwie do niektórych 

osób bardzo często, korzystam  z kina, korzystam z imprez, korzystam ze spotkań autorskich i  dziwi 

mnie wypowiadanie, że nic się nie robi, skoro robi się bardzo wiele  i tutaj nie pozwolę, żeby ktoś 

mówił, że się nic nie robi, bo tych imprez jest ponad 100 ciągu roku. Także jest prawie co 2 dzień coś. 

Nie mówię o sekcjach, nie mówię o tej działalności pobocznej a to ,że  z dom kultury wybudował salę 
weselną. To ja pierwsze słyszę. 

Radny Jacek Chorostkowski - Panie burmistrzu no dzięki, że pan z takimi zarzutami tutaj kiedyś jeżeli 

ja się zwróciłem z taką uwagą, to pan powiedział, że pan nie był proszony w poprzednich czasach,  a 

pan dyrektor powiedział, że robił karierę we Wrocławiu  i nie mógł brać udziału w tamtych czasach 

.Rzecz jest taka, ja nie kwestionuje panie burmistrzu działalności głównej kulturalnej, nie kwestionuje 
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wszystkich tych  pieniędzy  pozyskanych plus do tego  1mln zł  w budżecie. Ja tylko i wyłącznie tutaj z 

kolegą mówimy o działalności pobocznej  a  pan burmistrz nie chcąco ruszył temat, który w ogóle nie 
jest przedmiotem dyskusji. 

Pan Burmistrz – Wiem że, nie jest to przedmiotem skargi ,chociaż można też o tym trochę 

porozmawiać przy tej okazji. Ja rzeczywiście mówiłem kiedyś tam, że nie chodzę na uroczystości 

gminy bo nikt mnie nie zapraszał, tak było i to można sprawdzić, ale tutaj jeżeli się wejdzie na profil 

Domu Kultury czy nawet na stronę gminy, te zaproszenia do wszystkich mieszkańców docierają co 

chwilę. Dzisiaj jest nawet kilka na różne rzeczy także nie trzeba mieć ekstra zaproszenia, żeby pójść na 

przykład do kina, to tyle. 

Radny Robert SZyjka - Jeszcze jedną taką prośbę mam do wszystkich mieszkańców gminy Wąsosz, aby 

wszystkie skargi były redagowane w sposób zgodny, czyli po prostu, żeby nie było tam przekłamań . 

Zebraliśmy się na jednym z posiedzeń Komisji i tam wyszło akurat w Pana skardze, że pan przybył  jest 

bardzo znaczące, że pan przybył do Domu Kultury  do dyrektora i z nim rozmawiał a okazało się, że 

pana tam wcale nie było. Pan rozmawiał tylko telefonicznie. Czy to  prawda? Ale ja bym prosił jak by 
Pan Przewodniczący odczytał jak to się odbyło. 

Pan Przewodniczący obrad - znajdę tą kwestię „ponieważ udałem się do Zespołu Placówek Kultury w 

celu uzgodnienia przygotowania uroczystości  żałobnych od pana dyrektora Davida Bodery. Słowa 

limity się wyczerpały. W pierwszej chwili nie byłem pewien, czy dobrze usłyszałem lekko oszołomiony 

takim stwierdzeniem pana dyrektora oddaliłem się by dojść do siebie  po kilku chwilach dotarło do 

mnie ostatecznie to stwierdzenie limity się wyczerpały. 

Radny Szyjka Robert dlatego chcę dopowiedzieć do tego, że to bardzo utrudnia na Komisji podjęcie 

takiej pełnej jak to powiedzieć wiedzy o tym wszystkim i prosiłbym o formułowanie takich 
konkretnych spraw jak  jest sprawa.  

Pan daniel Żentel – skarżący - Przepraszam, jaka to jest różnica, żeby ten pan mi powiedział w oczy 

czy przez telefon ? 

Radny Robert Szyjka -  do Komisji podaje z tej komisji różne  są wątki, jak powiedzieć wybierany i teraz 

jest tak czy ta rozmowa była taka krótkotrwała, czy to było długo, czy pan przyszedł, czy pan 

zadzwonił, to prosiłbym, żeby to wszystko było ujęte w tej skardze i wtedy Komisja ma większe  

rozeznanie, jeśli chodzi  jeszcze był zarzut do Komisji, że nie  zapraszamy . Nikogo po  prostu nie ma, 

nie zapraszamy  nigdy dotąd nie było stosowanie zaproszenia na przykład skarżących lub skażonych.  

Wtedy przyszedł tylko i wyłącznie z własnej inicjatywy, także na 2 posiedzeniu 20 września pan też był 
zaproszony 

Pan Żentel – skarżący - oczywiście ubolewam, że mnie nie było.  

Radny Robert Szyjka - Będziemy się rozpoznawać teraz 2 sprawy i też do końca tam nie  było prawdy. 

Tak, że tylko bym prosił o to, żeby formułować trafne określenia w skardze.  

Pan Żentel – skarżący -mam nadzieję ,że już  nie będę wynajmować  sali w Domu Kultury. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie uznania skargi za bezzasadną  

                                                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 23 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę  numer XLV/328/22 w  sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność dyrektora Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu -  11 głosami „za” (Biernacki  Wł.,  

,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., Stolicki W., 
Szyjka R., Zapór Z.),  , 0 „przeciw” , 2 „wstrzymujących się”( Aleksandrowicz E., Chorostkowski J.) 

                                                                              Uchwała Nr XLV/328/22 to zał. nr 24 

14.  Rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu 

Przewodniczący Rady odczytał treść skargi. Cyt"Skarga na GOPS w Wąsoszu składam skargę na panią 

kierownik Gopsu w Wąsoszu ze  względu na to, że nie wywiązuje się ze stanowiska kierowniczego, 

chciałem złożyć dziecku podanie na obiady do szkoły. Nawet nie zostało przyjęte podanie od razu 

pani Kopeć stwierdziła bez dochodów, że nam się nie należy bo przekracza dochód. Zostałam 

potraktowana bardzo źle . Nie ingeruje jak jej pracownicy traktują ludzi. Pani kierownik przyznaje 

zapomogi tylko swoim wybranym wiem to dobrze, a pracownik socjalny nawet nie przyjedzie na 

wywiad środowiskowy. Jeżeli moja skarga nie przyniesie poprawy w GOPS-ie, to zwrócę się do pani 

Ewy TVN sprawa dla reportera ". 

Zgodnie z obowiązującym prawem  w pierwszej w kolejności, skarga została skierowana do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i zbadania 
zasadności zarzutów. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji o opinię w tej sprawie.  

Pani Ewa Golba – przewodnicząca Komisji   Cyt.” Dnia 13 września 2022 roku do Urzędu Miejskiego 

Wąsosza wpłynęła skarga na działalność kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu, a 

mianowicie nie wywiązywanie się z obowiązków kierownika . Stanowisko Komisji zostanie 

przedstawione przy rozpatrzeniu skargi przez Radę Miejską Wąsosza. Skarżąca zarzuca kierownikowi  

OPS nie wywiązywanie się z obowiązków kierownika jednostki, a mianowicie braku przyjęcia podania 

na obiady dla dziecka w szkole. Pracownik OPS u nie przyjął podania tylko stwierdził, że nam się nie 

należy, bo przekracza dochód. Ponadto skarżąca zarzuca, że kierownik OPS-u przyznaje zapomogi 

tylko swoim wybranym, bo skarżąca dobrze o tym wie, a pracownik  socjalny OPS nawet nie 

przyjeżdża na wywiad środowiskowy. Dnia 20 września 2022 roku Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

analizowała odpowiedź kierownika OPS na zarzuty skarżącej. Po przeprowadzeniu wyjaśnień z 

pracownikiem socjalnym kierownik OPS uzyskała informację, że skarżąca była w dniu 8 września 2022 

roku w celu uzyskania informacji na temat możliwości dożywiania syna w szkole. Skarżąca po 

uzyskaniu informacji podziękowała i wyszła z OPS, nie zostawiając żadnego wniosku. Jeżeli chodzi o 

zarzut przyznawania świadczeń z pomocy społecznej, odbywa się to w oparciu o przepisy ustawy o 

pomocy społecznej, kierownik nie ma możliwości przyznawania świadczeń uznaniowo poza 

obowiązującymi przepisami prawa. W tym zakresie są prowadzone kontrole kompleksowe przez  

wojewodę dolnośląskiego, które nie stwierdziły nieprawidłowości. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

uzyskała ponadto wyjaśnienia ustne od kierownika OPS, że podanie o obiady dla dziecka skarżąca 

złożyła w dniu 13 września w Urzędzie Miejskim Wąsosza, który przekazał niezwłocznie podanie do 

OPS celem rozpatrzenia. Również w tym samym dniu wpłynęła skarga na działalność kierownika OPS 

do Urzędu Miejskiego Wąsosza. Reasumując powyższe Komisja wnioskuje do Rady Miejskiej o 
uznanie skargi za bezzasadną głosując 6 głosów "za". „ 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono  do głosowania nad projektem uchwały w sprawie uznania skargi za bezzasadną.  

                                                                                 Protokół z głosowania to zał. nr 25 
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Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/329/22 w  sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu - 12 głosami „za” "( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Smektała A., 
Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) , 0 „przeciw” , 1 „wstrzymujący się „ ( Skibniewski Tomasz) 

                                                                               Uchwała Nr XLV/329/22 to zał. nr 26 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla województwa dolnośląskiego 

Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza omówił projekt uchwały , który dotyczy pomocy 

finansowej dla województwa dolnośląskiego chodzi o realizację takiego zadania jak:  budowa 

chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej  w miejscowości Wiewierz od przystanku po obu stronach  w tej 

miejscowości do istniejących już chodników bądź utwardzonych dróg  w związku z tym, że to zadanie 

będziemy w całości realizowali my  finansowanie będzie wspólne z województwem dolnośląskim. 

Będziemy inwestorem zastępczym. Konieczne jest podjęcie takiej uchwały. W tej chwili są to 

pieniądze na dokumentację 25.000 zł. Całość będzie realizowana w przyszłym roku. Ta dokumentacja 

jest potrzebna, żeby zaprojektować ten chodnik ,oznakowanie i  przejście dla pieszych, żeby to 

miejsce stało się bezpieczne, bo w tej chwili z pewnością takie nie jest. Te działania zostały podjęte 

też na wniosek mieszkańców wielokrotne interwencje z panią sołtys, która też zgłaszała wielokrotnie. 

Mieliśmy tam spotkania z firmą  „Milla”, mieliśmy spotkania z policją i ten temat się wałkuje od wielu, 

wielu już  miesięcy jak nie lat no już to chyba czas to rozwiązać.  Z tego też powodu chcemy wspólnie z 
województwem ten chodnik tam zrealizować i stąd ten projekt uchwały.  

Opinia Komisji  Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna ze względu na 

bezpieczeństwo dzieci. Jak najbardziej  jesteśmy za tym, żeby zrealizować tą inwestycję stwierdziła 
Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było. 

 

Wobec tego przystąpiono do głosowania przedstawionego projektu uchwały.  

                                                                                 Protokół z głosowania to zał. nr 27 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLV/330/22 w  sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

województwa dolnośląskiego- 12 głosami „za” "( Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., Chorostkowski J. 

,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R., Zapór 

Z.), 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” ( Stolicki W). 

                                                                                     Uchwała Nr XLV/330/22 to zał. nr 28 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy  finansowej Gminy Wąsosz na lata 2022-
2032 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2022r.. 

Dwa projekty uchwał przedstawiła p. Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy  Cyt. „Panie 

przewodniczący , wysoka Rado, proszę państwa, proponujemy wprowadzenie 3 zadań  czy 

przedsięwzięć do wieloletniej prognozy na rok przyszły  z uwagi na to, że chcielibyśmy już przystąpić 

do przetargu i realizacji zadań wynikających głównie z Polskiego Ładu, a mianowicie modernizacji 
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dróg oraz 2 zadania, które otrzymaliśmy w ramach środków też Polskiego Ładu na obszary ,w  których 

funkcjonowały byłe gospodarstwa rolne. Tutaj chodzi o modernizacje starego budynku domu kultury  

oraz budowę nowej świetlicy wiejskiej. Równocześnie 3 zadanie to przedsięwzięcie,  które co roku się 

pojawia w wieloletniej prognozie finansowej, a dotyczy strategii, którą przygotowuje ZIP  Legnicko-

Głogowski,  w którym jesteśmy członkiem. Wydaliśmy tam już ponad 10.000 zł  no to jest nasza część 

nasz wkład w tą strategię. Umowa jest aneksowana w  związku z czym zabezpieczamy już tylko 200 zł 

na przyszły rok, ale żebyśmy mogli ten Aneks podpisać to środki w budżecie przyszłorocznym poprzez 

wieloletnią prognozę finansową muszą znaleźć. Jednocześnie wprowadzamy zmiany  w budżecie 

bieżącym, zmieniamy, dokonujemy korekty zarówno dochodów, jak i wydatków w  związku ze zmianą 

klasyfikacji budżetowej, która miała miejsce w lipcu, Minister Finansów zobowiązał nas do 

dostosowania to 28 października bieżącego roku. Budżetu gminy do zmian wprowadzonych 

rozporządzeniem zwiększa się dochody z tytułu subwencji oświatowej  o 85.598 zł. Również 

otrzymaliśmy pismo od Wojewody Dolnośląskiego, który zwiększa nam dochody z tytułu zwrotu 

części wydatków wykonanych w ramach funduszu Sołeckiego 2021 roku  jest to kwota 118.000, czyli 

24% tych wydatków. Zmniejsza się jednocześnie dochody i wydatki z tytułu dotacji  na sfinansowanie 

składek zdrowotnych opłacanych z budżetu państwa za osoby  uprawnione realizowane przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej . Otrzymaliśmy również zwiększenia w ramach funduszy pomocowych 

utworzonych na podstawie tego pomocy uchodźcom z Ukrainy. Otrzymaliśmy 262.000 na te zadania, 

które realizujemy, czyli na zdjęcia obywatelom Ukrainy, które wykonujemy na  nadawanie  numerów 

PESEL,  na zwrot kosztów zakwaterowania i utrzymania tych osób przebywających u nas, jak również 

na kształcenie młodzieży i dzieci w  szkołach, i przedszkolu u nas. Zwiększamy również dochody i 

wydatki  w ramach funduszy przeciwdziałania COVID 19. Tak jak  pan burmistrz wspomniał, 

otrzymaliśmy pierwszą transzę na dodatek węglowy 234 wnioski zostały zweryfikowane na dzień na 

który składaliśmy wniosek do wojewody i taką transzę otrzymaliśmy  738. 000 zł i 246 zł  wniosków. 

Jutro te środki zostaną przelane na rachunki bankowe. Będziemy wypłacać sukcesywnie w zależności 

od tego, jak wojewoda nam te środki będzie przekazywał . Również otrzymaliśmy część opłaty za 

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. To tak zwane  małpki, które 

wpływają nam te środki 2 razy w roku. Jest to kwota 16.878 zł  w całości te środki przeznaczamy po 

stronie wydatków na wydatki związane z realizacją gminnego programu rozwiązywania problemów 

alkoholowych. Również sołectwa złożyły wnioski na zmianę w funduszu sołeckim i te zmiany są tutaj 

również przedstawione do procedowania. Również zwiększamy plan dochodów własnych z tytułu 

wpływów z najmu i dzierżawy i z tytułu nieodpłatnego  nabycia prawa własności z podatków od 

spadku i darowizn ,opłaty eksploatacyjnej ,z różnych opłat i pozostałych odsetek dokonujemy 

również korekty planu wydatków w związku z bieżącą realizacją budżetu. Czyli największe zmiany to 

wprowadzamy te dodatkowe środki na zabezpieczenie opłaty za gospodarowanie odpadów i w sumie 

, bo tutaj w uchwale mamy 150.000, ale zarządzeniem przesunęliśmy też środki no to dokładamy 300 

w tym roku na to, żeby ten system nam się jakby zbilansował. Od początku realizacji tego tej ustawy, 

czyli od 1 lipca 2013 roku nie było takiego roku, w którym nie dokładal ibyśmy do tego systemu i to 

były kwoty od 200.000 do 600.000  zł  tyle najwięcej dołożyliśmy w jednym roku. Z tym, że 

ustawodawca w ubiegłym roku po raz pierwszy pochylił się nad tym problemem  i  wprowadził wprost 

do ustawy zapis, że można dokładać, jak gdyby do funkcjonowania tej gospodarki odpadami środki 

pochodzące z innych źródeł, bo generalna zasada jest taka, że ta gospodarka odpadami powinna nam 

się bilansować. Czyli powinniśmy mieć opłatę ustaloną na takim poziomie, żeby ona powodowała, że 

płacimy za odbiór tych odpadów i nie dokładamy  tego z innych źródeł. Mamy sytuację taką jak tutaj. 

Sekretarz mówił jak większość samorządów w Polsce, że to się nie bilansuje, więc musimy szukać 
innych źródeł, żeby pokryć te wydatki. „ 
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Opinia Komisji Budżetu, Inwestycje i  Mienia Komunalnego do zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej jest pozytywna poinformowała Renata Czaja Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 

                                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 29 

Rada Miejska Wąsosza podjęła Uchwałę Nr XLV/331/ 22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Wąsosz na lata 2022 -2032 podjęta 13 głosami „za” "( Aleksandrowicz E., 

Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski 
T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 „ przeciw” , 0 „wstrzymujących się”. 

                                                                                                        Uchwała Nr XLV/331/22 to zał. nr 30 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i  Mienia Komunalnego w sprawie projektu dotyczącego zmiany 
budżetu na 2022 jest również pozytywna powiedziała Renata Czaja- przew. Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem w sprawie  zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2022 roku.   

                                                                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 31 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLV/332/22 sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz  na 

2022 rok-  13 głosami za "( Aleksandrowicz E., Biernacki Wł., Chorostkowski J. ,Dąbek E., Czaja R., 

Golba E., Królikowski K., Maślejak J., Skibniewski T., ,Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 0 

„przeciw” ,0 „wstrzymujących się „ 

                                                                                                   Uchwała Nr XLV/331/22 to zał. nr 32 

18. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Nie było żadnych informacji. 

 

19.Wolne głosy i wnioski. 

Radny Aleksandrowicz Eryk - Jedno takie małe pytanie albo może prośba o interwencję w Starostwie, 

żeby posprzątali to co niby posprzątali przed dożynkami. Wie pan jak  oni wycieli te gałęzie? Tak i one 
tam jak byście byli to leżą  w rowie przy Pobielu.  

Kordiak  Grzegorz -Radny Rady Powiatu Górowskiego- Ja mam pytanie do pana przewodniczącego, 

później też bym chciał do pana burmistrza jedną sprawę przekazać . Panie przewodniczący czy jest 

jakiś kłopot z tym, żeby radni  powiatowi dostawali zaproszenia, informacje ,zawiadomienia   o 
posiedzeniach sesji? 

Pan Przewodniczący Rady - Ja nie widzę żadnego problemu, jeżeli Pan chce otrzymywać, dostanie pan 
od tej chwili, będzie pan otrzymywał zawiadomienia.  

Kordiak  Grzegorz -Radny Rady Powiatu Górowskiego -Będę zobowiązany z góry bardzo dziękuję.  

Natomiast panie burmistrzu w imieniu mieszkańców ulicy Polnej chciałbym prosić też jeśli jest to 
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oczywiście możliwe, żeby tam pobocza wykosić przy tej drodze gminnej w kierunku Goli, bo no tych 

drzewek, które gmina nasadziła po prostu już praktycznie nie widać i jeśli przed zimą można byłoby to 
jeszcze zrobić, to mieszkańcy byliby zobowiązani. 

20. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący Rady  stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany wobec tego zamknął 
obrady XLV sesji Rady Miejskiej Wąsosza. Podziękował  za udział w sesji. 

 

Protokołowała: Krystyna Szejnkienig. 


